
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely készült 2012. május 29. napján Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 
Környezetvédelmi  Bizottságának  a  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében  nyilvánosan  megtartott 
ülésén.

Jelen vannak: jelenléti ív szerint
Jegyzőkönyvet vezeti: Meszner Mónika igazgatási előadó

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke köszöntötte  a  megjelenteket  és 
megállapította, hogy az ülés határozatképes. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy Hajdu Józsefné bizottsági tag  
jelezte, nem tud részt venni az ülésen külföldi hivatalos elfoglaltsága miatt.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke javaslatot tett a módosított napirendi pontok 
elfogadására:

1. Felsőoktatási ösztöndíj pályázat kiírásáról tájékoztatás
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

2. Nyugdíjas Klub programtámogatás elszámolása
Előadó: Makay István HKB elnök

3. Nemzetközi Autómentes Nap, biciklis felvonulás szervezése
Előadó: Izsák Irén közművelődési koordinátor / Varga-Tóth Csaba intézményvezető
Meghívott: dr. Petrikné Gál Csilla iskolai Szülői Közösség vezetője

4. Óvodai pályázat
Előadó: Varga-Tóth Csaba intézményvezető
Meghívott: Márkusné Vörös Ibolya óvodavezető

5. E G Y E B E K

Zárt ülés keretében: Díszpolgári Cím adományozásának megvitatása

A napirendet a Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal,  
nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadta.

1. Felsőoktatási ösztöndíj pályázat kiírásáról tájékoztatás  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Dr. Szmodis Jenő jegyző tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a felsőfokú oktatási intézményben tanuló 
herceghalomi  fiatalok  részére  nyújtandó  ösztöndíj  alapításáról  szóló  4/2009.  (II.10.)  sz. 
önkormányzati rendelet előírja a jegyző számára, hogy a felsőoktatási ösztöndíj pályázatot minden 
év  június  30.  napjáig  tegye  közzé  a  Herceghalomi  Hírmondóban,  illetve  a  község  honlapján. 
Elmondta, ennek a kötelezettségének ebben az évben is eleget tesz. Tekintettel arra, hogy hatályos 
rendelet írja elő a pályázat kiírását, erről döntést nem kell hoznia a Képviselő-testületnek.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság a tájékoztatást tudomásul vette. Makay István elnök a 
napirendi pont tárgyalását bezárta. A napirendi pont tárgyalása során döntés, határozati javaslat nem 
született.
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2. Nyugdíjas Klub programtámogatás elszámolása  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megkérdezte, lehetőség van-e arra, 
hogy a bizottság eltekintsen a 6.028,-Ft különbözet befizetésétől.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, erre nincs lehetőség, mivel nem jogi személynek 
nyújt támogatást az önkormányzat.

Erdősi László polgármester elmondta, nagyon jól sikerült a kirándulás, ő maga is részt vett rajta. 
Felajánlotta, hogy a fenti összeget befizeti az önkormányzat házipénztárába.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, hogy a nyugdíjasok nagyon 
figyeltek a költségek alacsonyan tartására, a buszköltségre is 20%-os kedvezményt kértek, ezzel 
tulajdonképpen spórolva az önkormányzatnak.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
   Humán és Környezetvédelmi Bizottságának 13/2012.(V.29.) számú határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
Humán és Környezetvédelmi Bizottsága 

a Nyugdíjas Klub programtámogatási elszámolását – a mellékelt szöveggel megegyezően - 
elfogadja. Felkéri a Pénzügyi Csoportot, hogy a 105.156,-Ft programtámogatás

kifizetéséről a fuvarozást teljesítő cég számlájának kiegyenlítésével gondoskodjon
a 2012. évi költségvetés terhére.

Felhívja a Nyugdíjas Klub vezetőjét, hogy a különbözetet 6.028,- Ft-ot az 
Önkormányzat házipénztárába fizesse be. 

Határidő: azonnal
Felelős: Makay István elnök

Pénzügyi Csoport.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

3. Nemzetközi Autómentes Nap, biciklis felvonulás szervezése  
Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke tájékoztatta a jelenlévőket, hogy dr. 
Petrikné Gál Csilla jelezte, nem tud részt venni az ülésen.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető tájékoztatta a megjelenteket,  hogy az intézmény évek óta a 
környezeti nevelés jegyében többfajta rendezvényhez csatlakozott, ebben is szívesen részt vesz. A 
„mobilitás hete” szeptember 16-22. közötti időpontra esik, ezen a héten jó lenne a gyalogos iskolába 
járást  előtérbe helyeztetni.  Ehhez azonban véleménye szerint  motiválni  kell  a  gyerekeket.  Az a 
gyermek, aki gyalog jön az intézménybe, illetve gyalogosan megy haza, regisztrálásra kerül, a hét 
végén pedig jutalmat kaphat. A biciklis intézménybe jutás megvalósítása azonban problémás, hiszen 
nem lehet a falut lezárni. 

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, hogy egyeztetett a körzeti 
megbízottakkal és arra a véleményre jutottak, hogy Herceghalomban, ahol a lakosok 80%-a autóval 
jár  dolgozni  reggelente,  szinte  lehetetlen  a  teljesen  autómentes  nap  kivitelezése.  A gyermekek 
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biztonságos intézménybe juttatása kerékpárral  úgy kivitelezhető,  ha 2 kevésbé forgalmas helyen 
kerül  kijelölésre  gyülekezőpont,  ahonnan  2-2  pedagógus  vezetésével  tekernek  fel  a  tanulók 
részleges útlezárás mellett.
Véleménye szerint sokkal könnyebben megszervezhető egy autómentes délután, mivel ez esetben 
nem egyszerre indulnak el a gyermekek, hanem ahogy végeznek az iskolában.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke elmondta, jó lenne a rendezvényt 
közlekedésbiztonsági oktatással összekapcsolni.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető elmondta, ennek semmi akadálya, összeállítanak Izsák Irénnel 
egy programtervet.

Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja javasolta,  a  program 
összeállításába  kerüljön  bevonásra  Benedek  Árpád,  a  Budavidék  Zöldút  Szövetség  helyi 
képviselőjét.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta. A 
napirendi pont tárgyalása során döntés, határozati javaslat nem született.

4. Óvodai pályázat  
Varga-Tóth  Csaba  intézményvezető tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy  a  TÁMOP  3.2.1-11-12. 
kiírására az intézmény szeretne pályázatot benyújtani. A pályázható összeg pályázatonként 1- 100 
Mft között van, 100%-os támogatást biztosít, önrész nélkül. Materiális és immateriális témában is 
nyújtható  be  pályázat;  materiális  téren:  eszközökre,  felszerelésekre,  óvodaudvari  játékokra. 
Immateriális téren: képzések díjára.
A kiírás szerint a pályázott összeg max. 30%-a fordítható materiális dolgokra, 12%-a tervezhető 
projektmenedzseri költségekre (tervezhető, nem kötelező), többi pedig programokra, képzésekre.
A pályázat  utófinanszírozott,  de  a  pályázati  összeg  25%-a  lehívható  előlegként,  majd  annak 
elszámolása  után  a  következő  összeg  szintén  lehívható,  így  ügyes  ütemezéssel  nem  kell 
önkormányzati előfinanszírozást biztosítani.
Felhívta  a  figyelmet  arra,  hogy érdemes  lenne sikerdíjért  megbízni  egy abban járatos  személyt 
pályázatírásra.
Ők tudják vállalni a pontos igények összegyűjtését.

Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja megkérdezte,  hogy  a 
finanszírozott továbbképzésen résztvevő óvónőkkel szerződést köt az intézmény?

Varga-Tóth Csaba intézményvezető válaszában elmondta, igen tanulmányi szerződés kötésére kerül 
sor valószínűleg.

Erdősi László polgármester javasolta, hogy kérje fel ajánlattételre az önkormányzat Gödör Istvánt, 
aki már több nyertes pályázat írója és projektmenedzsere is volt.

Izsák  Irén,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja megkérdezte,  hogy  a  képzések 
akkreditáltak-e, illetve beszámítanak-e a 7 éves képzési tervbe.

Varga-Tóth  Csaba  intézményvezető válaszában  elmondta,  erre  még  nem  áll  rendelkezésre 
információ.
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Dr.  Szmodis  Jenő  jegyző tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy  a  pályázatírás  díja  mégiscsak  az 
önkormányzat költsége, mivel azt ki kell fizetni. Felkérte Varga-Tóth Csaba intézményvezetőt, hogy 
a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság ülésére tájékozódjon a pályázatírási díjakról.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, hogy a pályázott 
óvodai játékokból nem juttathatna-e a testület a móric-ligeti játszótér bővítésére.

Varga-Tóth  Csaba intézményvezető elmondta,  a  jó  állapotú  udvari  játékokról  nem mond le  az 
óvoda,  amelyek  cserére  kerülnek,  azok  pedig  olyan  állapotúak,  hogy nem kapnának  engedélyt 
köztéri játszótéren történő felállításra.

Csizmadia Zsuzsanna alpolgármester elmondta, javasolni fogja a PTB ülésén, hogy a képviselő-
testület  állapítson meg egy keretösszeget  a  tartalék  keretben lehetséges  előfinanszírozásra,  amit 
persze nem kell elkölteni, de szükség esetén rendelkezésre áll.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, úgy értette az előbb 
feltett kérdését, hogy a pályázat keretében kerülhetnek-e beszerzésre máshova is udvari játékok.

Erdősi László polgármester válaszában elmondta, nem, ezt szigorúan ellenőrzik.

Egyéb  kérdés,  hozzászólás  nem lévén  Makay István  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság 
nyilvánosan  megtartott  ülését  19.10  órakor  bezárta,  a  Díszpolgári  Címre  érkezett  javaslat 
megvitatására zárt ülést rendelet el.

Kmf.

Makay István
Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
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